

# Grundet Lokalråd



Dagsorden	
Referat	x

## Lokalrådsmøde

Dato	26/2 2020	Kl.:	19:30	Sted:	Nørremarkshallens Cafeteria
------	-----------	------	-------	-------	-----------------------------

Deltagere:	Henrik Stjernholm - Freddy Chr. Olesen - Birgit Pedersen – Kenneth Korshøj - Erik W Nielsen - Lars Egeskov Jespersen – Ulla Møller Jespersen - Birger Lilja Kristoffersen
Fraværende	
Afbud	Lars Egeskov Jeppesen
Referat	Henrik Stjernholm, 27.2.2020

### Dagsorden:

1	<b>Godkendelse af dagsorden</b>	Herunder velkomst til Ulla Møller Jespersen, Grundejerforeningen Lille Grundet.  <b>Beslutning</b> Ulla blev budt velkommen, og vi er meget glade for, at alle 9 grundejerforeninger på Grundet nu er med i Lokalrådet.
2	<b>Godkendelse(underskrift) af referat fra 22.jan. 2020</b>	Referatet blev underskrevet.
3	<b>Orientering om økonomi</b>	Orientering om lokalrådets økonomi. v/Freddy Herunder regnskab for driftsmidlerne 2019 (til Kommunen) Regnskab for 2019 godkendt og underskrevet.  <b>Beslutning</b> Der er ca. 11.500 kr. tilbage for 2019, der overføres til 2020. Der kommer 10.000 kr. mere i 2020 fra Vejle Kommune.  <b>Budget for 2020:</b> Vi sender budget for 2020 ud med referatet. Budget for 2021 laves til efteråret
4	<b>Projekt ”Grøn vision for Grundet”</b>	Udbudsmaterialet er ved at blive sendt ud her i slutningen af februar. Tidsplanen er at de endelige bud foreligger (behandlet af VmV) til lokalrådsmødet i marts. Drøftelse af egne leverancer (sten, stammer og kvas). Det skal drøftes hvilken orientering vi kan give grundejerforeningerne og bringe på vores hjemmeside. v/Henrik  <b>Beslutning</b>

		<p>Projektet er sendt i udbud i sidste uge, og vi forventer at få 3 tilbud medio marts.</p> <p>Vi forventer med at kunne tage en beslutning på mødet den 25.3, om hvad vi gerne vil have lavet i projektet. Erik regner med at kunne skaffe både sten og træstammer.</p> <p>Erik er kontaktperson, hvis firmaerne vil se området, før de giver tilbud.1</p> <p>Vi holder et fællesmøde for alle medlemmer inden for Lokalrådet torsdag den 2. april kl. 19.00 i Nørremarkshallen. Henrik laver en indbydelse. Freddy trykker.</p> <p>Henrik sender projekthæfte fra Vild med Vilje til Ulla.</p>
4A	<b>Miljøvenlig drift af kommunale arealer</b>	<p>Vejle Kommune tilbød os i januar at omlægge driften af deres grønne arealer i området. Formand og næstformand lavede et hurtigt oplæg til positiv tilbagemelding men der blev ikke opnået enighed inden fristens udløb. Forslag om at revurdere om vi kan tilslutte os det nu. <b>Se bilag</b></p> <p><b>Beslutning</b> Vi undersøger det hele lidt nærmere, og det tager det op i hver enkelt grundejerforening, hvordan det skal ske inden for hvert område. Det må ske over tid, når de enkelte grundejerforeninger er klar til det.</p> <p>Vi stille ansøgningen til kommunen på stand by, og prøver at lave forsøgsområder. Landsbyerne udlægge et område, og Kløvertofte ser, om der kan laves et forsøg i 2020 i rabatter mv.</p>
4B	<b>Borde/bænke ved stien langs skovbrynet</b>	<p>Kort status for brug og vedligeholdelse. v/ Birgit, Erik og Birger</p> <p><b>Beslutning</b> Vi har lavet små vedligeholdelser på bænkerne.</p>
4C	<b>Cykel og biltrafik ved Lille Grundet Hulvej</b>	<p>Birger har sendt til brev til Vejle Kommune om cykelsti-problemer ved Lille Grundet Hulvej og rykket for svar. <b>Se Bilag</b></p> <p><b>Beslutning</b> Vi afventer svar.</p>
5	<b>Kursus / møderække om projektledelse i forbindelse med Grøn vision</b>	<p>3. møde i møderækken om projektudvikling blev afholdt torsdag den 23/1 2020 i Bofællesskabet Lille Grundet. Arbejdsgruppen (Asger, Freddy, Charlotte, Ingward, Birger samt Gitte) har udarbejdet forslag til første aktivitet i foråret: Et historisk arrangement i Hallen – om Grundet fra stenalderen til i dag, herunder anmodning om tilskud på 1300kr til oplægsholderv/Birger <b>se Bilag</b></p> <p><b>Beslutning</b> Arbejdsgruppen har sat et møde i værk om udgangspunkt i vores lokalområde. Det er et foredrag med overskriften: <b>Fra Istid til Nutid</b>, foredrag om området, hvor Vejle Museum vil komme og fortælle. Vi får også: <b>Historien om Store og Lille Grundet</b>, hvor en historiker fra Stadsarkivet vil fortælle om det.</p>

		<p>23. marts kl. 19 i Nørremarkshallen.</p> <p>Lokalrådet betaler for arrangementet.          Freddy trykker nogle indbydelser til de grundejerforeninger, der ikke har mailadresser.</p>
6	<b>Opfølgning på Grundet Skovby planerne</b>	<p>Vi har modtaget svar fra Udvalgsformanden (Gerda) om at hun og borgmesteren gerne vil holde et kaffemøde med lokalrådet om planerne for Grundet Skovby og trafikken. Vi har ikke modtaget svar fra forvaltningen på vores 10 spørgsmål. Drøftelse af strategi og delegation til et sådant møde (sandsynligvis i april) v/ Henrik</p> <p><b>Beslutning</b>          Vi afventer indbydelsen fra Borgmesteren og formanden for Teknisk Udvalg Gerda Jørgensen. Hele lokalrådet får indbydelsen, og alle kan deltage. Vi laver et formøde i lokalrådet.          Vi vil gerne indbyde til at komme herop, eller på et senere tidspunkt indbyde Teknisk Udvalg til at komme på besøg og se forholdene.</p>
7	<b>Orientering om projekt "Sundhedsskov"</b>	<p>Der har ikke været afholdt møder i koordinationsudvalget siden sidst. Der er nu etableret grusstier ned i skoven fra stien i skovbrynet. Der pågår nu almindelig (drifts)udtynding i skoven med nogen (midlertidige) ødelæggelser af stierne.</p> <p><b>Beslutning</b>          Intet nyt.</p>
8	<b>Orientering om projekt "Nørremarkshallen som samlingspunkt"</b>	<p>Der er fremsendt en ansøgning til Lokale og anlægsskuffonden / Realdania og om finansiering af projektet, kommunen afventer svar.</p> <p><b>Beslutning</b>          Intet nyt, vi bliver inddraget, hvis kommunen får samlet penge ind fra fonde mv.</p>
9	<b>Årsrapport fra Grundet Lokalråd 2019</b>	<p>Birger har udarbejdet et forslag til Årsrapport for 2019, med henblik på indsendelse til VK medio marts, til drøftelse <b>Se bilag</b> (eftersendes)</p> <p><b>Beslutning</b>          Rapport blev godkendt. Birger sender den ind til kommunen.</p>
10	<b>DGI tilbud om "hjælp" til lokalrådet.</b>	<p><b>Se bilag</b>          Vi vil gerne høre nærmere om, hvad de kan tilbyde.          Birger kontakter dem.</p>
11	<b>Eventuelt</b>	<p>Herunder orientering om hvad der ellers foregår i Grundet-området          -Åbent møde om klimavenlige togrejser, Bofællesskabet Lille Grundet, 16/3</p> <p>En beboer på Kløvertøften har spurgt til, og vi ikke kan få gjort noget, så hastigheden nedsættes på Grundet Ringvej.</p> <p><b>Beslutning</b>          Vi prøver at få et møde med Teknik &amp; Miljø inden sommerferien, hvor vi kan drøfte de ting, der er aktuelle med trafik, overdragelse af fællesarealer, stier mv.</p>

--	--	--

**Mødekalender for 1. halvår 2020 (notér i kalender)**

Onsdag den 25/3 2020 19:30 - 21:30 (Tiltrædelse afbud)

Tirsdag den 28/4 2020 17:00 - 21:00 (Årsmøde med Udvalget for Lokalsamfund og Nærdemokrati )

Onsdag den 29/4 2020 19:30 - 21:30

Onsdag den 27/5 2020 19:30 - 21:30

**Aktionsliste**

Vedrørende	Ansvarlig

Referat godkendt: /

_____	_____
_____	_____
_____	_____
_____	_____